

## SOCLIMPACT project

---

**Porteur de projet / Project leader** : AQUABIOTECH GROUP

**Contact** : Kyra Hoevenaars (Senior Aquaculture Consultant) - Email: kyh@aquabt.com

---

**(EN) Abstract:** "The objective of SOCLIMPACT is to model the effects of climate change on a smaller scale and their socio-economic impacts on the European islands from 2030 to 2100, in the context of the EU's blue economy sectors (coastal and marine tourism, aquaculture, maritime energy, maritime transport). The aim is to create tailor-made transition paths for the EU islands and to design adaptation and mitigation policies that better reflect the socio-economic characteristics and political context of the islands, taking into account their uncertainties.

The project will provide new scientific information on climate, economic and non-market modeling. It will create pathways for decarbonization and adaptation, complementing the projections currently available for Europe, and provide resilience and adaptation strategies tailored to the needs of policymakers."

-----  
**(FR) Résumé :** "SOCLIMPACT a pour objectif de modéliser les effets du changement climatique à plus petite échelle et leurs impacts socio-économiques sur les îles européennes de 2030 à 2100, dans le contexte des secteurs de l'économie bleue de l'UE (tourisme côtier et marin, aquaculture, énergie maritime, transport maritime). L'objectif est de créer des voies de transition sur mesure pour les îles de l'UE et de concevoir des politiques d'adaptation et d'atténuation qui correspondent mieux aux caractéristiques socio-économiques et au contexte politique des îles, en tenant compte de leurs incertitudes.

Le projet fournira de nouvelles informations scientifiques sur la modélisation climatique, économique et non marchande. Il créera des voies de décarbonisation et d'adaptation, complétant les projections actuellement disponibles pour l'Europe, et fournira des stratégies de résilience et d'adaptation adaptées aux besoins des décideurs."